

**ADVANCE CONTRACT AWARD NOTICE (ACAN)/**  
**PRÉAVIS D'ADJUDICATION DE CONTRATS (PAC)**

**1. Advance Contract Award Notice (ACAN)**

An ACAN is a public notice indicating to the supplier community that a department or agency intends to award a contract for goods, services or construction to a pre-identified supplier, thereby allowing other suppliers to signal their interest in bidding, by submitting a statement of capabilities. If no supplier submits a statement of capabilities that meets the requirements set out in the ACAN, on or before the closing date stated in the ACAN, the contracting officer may then proceed with the award to the pre-identified supplier.

**2. Definition of the requirement**

The Department of Natural Resources Canada (NRCan) has a requirement to provide senior management with detailed and accurate information on gold, silver, platinum group metals (PGMs), and other precious metals, including price forecasts; projections on supply and demand components; scenario outlooks for precious metals markets; detailed information about gold mine operations and gold markets; and other relevant information.

The work will involve the following: conducting thorough, data-driven research and sound economic analysis of the gold, silver, PGMs, and other precious metals markets and produce datasets, reports, briefing notes, presentations, and other materials that will help inform policy decisions. NRCan will also require user support as needed for questions surrounding the data, the web-based platform, and plug-ins and other online tools if available within three (3) business days.

**3. Criteria for assessment of the Statement of Capabilities (Minimum Essential Requirements)**

Any interested supplier must demonstrate by way of a statement of capabilities that it meets the following requirements:

- A. Lead Analysts for each market segment MUST have at least ten years of professional experience conducting economic research and analysis of the precious metals markets.
- B. The vendor must provide comprehensive, detailed, and up-to-date data and analysis of the markets for gold, silver, PGMs.
  - a. Comprehensive is defined as including at minimum the following economic factors: supply, demand, prices, and production. They must not be missing any data points that are otherwise readily available. For example, datasets of gold mines and projects globally must include all major gold mines and projects.
  - b. Detailed is defined as being sufficient to explain and justify reasoning behind forecasts and analysis. In the case of forecasts, must provide a thorough justification for predictions of where supply, demand, prices, and production are headed.
  - c. Up to date is defined as being based on the most recently available data as applicable for each product and published within a very short period from when acquired. In most cases, should be published/shared within one week of acquiring data (for example, prices should be updated within one week of when data becomes available to vendor). In cases where the data is provided by publicly available sources, the vendor must acquire and incorporate this data into their services and products within one week.
- C. Data and analysis (such as economic forecasts and reports, on gold, silver and PGMs) MUST be available at the country-level (comparable from one whole country to another)

**ADVANCE CONTRACT AWARD NOTICE (ACAN)/**  
**PRÉAVIS D'ADJUDICATION DE CONTRATS (PAC)**

- D. Data and analysis MUST cover key markets. Key markets includes but is not limited to industrial, jewellery, investment (coins, bars, etc.), and recycling markets.
- E. Data MUST include at minimum one-year outlooks of price, supply, and demand.
- F. Analysis MUST cover at least a five-year period and include forecasts of prices, supply, and demand.
- G. Data and analysis on gold MUST include historical and forecasts of costs, including production and operating costs of key gold mines globally.
- H. Data and reports MUST be timely, accurate, reliable, and comprehensive.
- I. The vendor MUST provide user support as needed for questions surrounding the data, the web-based platform, and plug-ins and other online tools if available within three (3) business days. User support may include (but is not limited to) email and phone responses to user questions, help files or FAQ posted online, and/or online video or in-person tutorials.

**4. Applicability of the trade agreement(s) to the procurement**

This procurement is not subject to any trade agreements.

**5. Comprehensive Land Claims Agreement(s)**

This procurement is not subject to any CLCAs.

**6. Justification for the Pre-Identified Supplier**

The supplier mentioned in section 13 below is the only known supplier that meets the mandatory criteria set out in section 3 above.

Should Canada receive a statement of capabilities from a supplier that contains sufficient information to indicate that it meets the requirements set forth in this ACAN, a competitive process will be triggered with a technical and financial evaluation methodology of the bids proposed by the potential bidders

**7. Government Contracts Regulations Exception(s)**

The following exception to the *Government Contracts Regulations* is invoked for this procurement:

- 6(d) - only one person is capable of performing the work.

The identified supplier, **Metals Focus**, is the only one able to meet all of the criteria identified in paragraph 3 above.

**8. Exclusions and/or Limited Tendering Reasons**

There are no trade agreement exclusion(s) and/or limited tendering reasons applicable to this requirement.

**ADVANCE CONTRACT AWARD NOTICE (ACAN)/**  
**PRÉAVIS D'ADJUDICATION DE CONTRATS (PAC)**

**9. Ownership of Intellectual Property**

- Ownership of any Foreground Intellectual Property arising out of the proposed contract will vest in the Contractor.

**10. Period of the proposed contract or delivery date**

- January 4, 2024, to January 3, 2025 for the initial contract period
- January 4, 2025 to January 3, 2026 for the second year (optional); and
- January 4, 2026 to January 3, 2027 for the third year (optional).

**11. Cost estimate of the proposed contract**

The estimated value of the contract, including options, is approximately \$ 89,000.00 CAD (GST/HST extra).

**12. Name and address of the pre-identified supplier**

Metals Focus Ltd  
 Sixth Floor, Abbey House  
 74/76 St John Street, London, EC1M 4DT  
 Tel: +44 20 3301 6519

**13. Suppliers' right to submit a statement of capabilities**

Suppliers who consider themselves fully qualified and available to provide the goods, services or construction services described in the ACAN may submit a statement of capabilities in writing to the contact person identified in this notice on or before the closing date of this notice. The statement of capabilities must clearly demonstrate how the supplier meets the advertised requirements.

**14. Closing date for a submission of a statement of capabilities**

The closing date and time for accepting statements of capabilities is October 25, 2023.

Inquiries and submission of statements of capabilities are to be directed to:

Name: Jinping Wei  
 Title: procurement officer  
 Organization: Natural Resources Canada  
 Address: 580 Booth Street  
 Ottawa, ON  
 K1A 0E4  
 Telephone: 343-541-7931  
 E-mail address: [jinping.wei@nrca-nrcan.gc.ca](mailto:jinping.wei@nrca-nrcan.gc.ca)

## **ADVANCE CONTRACT AWARD NOTICE (ACAN)/** **PRÉAVIS D'ADJUDICATION DE CONTRATS (PAC)**

### **1. Préavis d'adjudication de contrat**

Un PAC est un avis public informant la collectivité des fournisseurs qu'un ministère ou organisme a l'intention d'attribuer un contrat pour des biens, des services ou des travaux de construction à un fournisseur sélectionné à l'avance, ce qui permet aux autres fournisseurs de signaler leur intérêt à soumissionner en présentant un énoncé des capacités. Si aucun fournisseur ne présente un énoncé des capacités qui satisfait aux exigences établies dans le PAC, au plus tard à la date de clôture indiquée dans le PAC, l'agent de négociation des contrats peut procéder à l'attribution du contrat au fournisseur sélectionné à l'avance.

### **2. Définition des besoins**

Le ministère des Ressources naturelles du Canada (RNCan) est tenu de fournir à ses cadres supérieurs des informations détaillées et précises sur l'or, l'argent, les métaux du groupe platine (MGP) et d'autres métaux précieux, y compris des prévisions de prix, des projections sur les composantes de l'offre et de la demande, des perspectives de scénarios pour les marchés des métaux précieux, des informations détaillées sur l'exploitation des mines d'or et les marchés de l'or, ainsi que d'autres informations pertinentes.

Le travail consistera à mener des recherches approfondies, fondées sur des données et une analyse économique solide des marchés de l'or, de l'argent, des platinoïdes et d'autres métaux précieux, et à produire des ensembles de données, des rapports, des notes d'information, des présentations et d'autres documents qui contribueront à éclairer les décisions politiques. RNCan demandera également une assistance aux utilisateurs en cas de questions concernant les données, la plateforme Web, les plugiciels et autres outils en ligne, s'ils sont disponibles dans un délai de trois jours ouvrables

### **3. Critères d'évaluation de l'énoncé des capacités (Exigences essentielles minimales)**

Tout fournisseur intéressé doit montrer, au moyen d'un énoncé de capacités, qu'il respecte les exigences suivantes :

- A. Les analystes principaux pour chaque segment de marché DOIVENT avoir au moins dix ans d'expérience professionnelle dans la recherche économique et l'analyse des marchés des métaux précieux.
- B. Le fournisseur doit fournir des données et des analyses complètes, détaillées et actualisées sur les marchés de l'or, de l'argent et des platinoïdes.
  - a. La notion d'exhaustivité est définie comme incluant au minimum les facteurs économiques suivants : l'offre, la demande, les prix et la production. Il ne doit manquer aucun point de données qui sont par ailleurs facilement disponibles. Par exemple, les ensembles de données sur les mines d'or et les projets à l'échelle mondiale doivent inclure toutes les grandes mines d'or et tous les projets.
  - b. Le caractère détaillé est défini comme suffisant pour expliquer et justifier le raisonnement qui sous-tend les prévisions et l'analyse. Dans le cas des prévisions, il faut justifier de manière approfondie les prévisions relatives à l'évolution de l'offre, de la demande, des prix et de la production.
  - c. Le terme « à jour » est défini comme étant basé sur les données disponibles les plus récentes, applicables à chaque produit, et publiées dans un délai très court à compter de la date d'acquisition. Dans la plupart des cas, les données devraient être publiées/partagées dans la semaine qui suit leur acquisition (par exemple, les prix devraient être mis à jour dans la semaine qui suit la mise à disposition des données par le vendeur). Dans les cas où les données sont fournies par des sources accessibles au

**ADVANCE CONTRACT AWARD NOTICE (ACAN)/**  
**PRÉAVIS D'ADJUDICATION DE CONTRATS (PAC)**

public, le vendeur doit acquérir et incorporer ces données dans ses services et produits dans un délai d'une semaine.

- C. Les données et les analyses (telles que les prévisions et les rapports économiques sur l'or, l'argent et les platinoïdes) DOIVENT être disponibles au niveau national (comparables d'un pays à l'autre).
- D. Les données et les analyses DOIVENT couvrir les marchés clés. Les marchés clés comprennent, sans s'y limiter, les marchés de l'industrie, de la bijouterie, de l'investissement (pièces de monnaie, lingots, etc.) et du recyclage.
- E. Les données DOIVENT inclure au minimum des perspectives de prix, d'offre et de demande sur un an.
- F. L'analyse DOIT couvrir au moins une période de cinq ans et inclure des prévisions de prix, d'offre et de demande.
- G. Les données et analyses sur l'or DOIVENT comprennent l'historique et les prévisions des coûts, y compris les coûts de production et d'exploitation des principales mines d'or dans le monde.
- H. Les données et les rapports DOIVENT être opportuns, précis, fiables et complets.
- I. Le vendeur DOIT fournir une assistance aux utilisateurs, si nécessaire, pour les questions relatives aux données, à la plateforme Web, aux plugiciels et aux autres outils en ligne, s'ils sont disponibles dans un délai de trois jours ouvrables. L'assistance aux utilisateurs peut comprendre (sans s'y limiter) des réponses par courriel ou par téléphone aux questions des utilisateurs, des fichiers d'aide ou des FAQ affichés en ligne, et/ou des tutoriels vidéo en ligne ou en personne.

**4. Applicabilité des accords commerciaux à l'achat**

Le présent achat n'est assujéti à aucun accord commercial.

**5. Marché réservé en vertu de la Stratégie d'approvisionnement auprès des entreprises autochtones**

Ce marché n'est assujéti à aucune ERTG.

**7. Justification du recours à un fournisseur sélectionné à l'avance**

Le fournisseur mentionné à l'article 13 ci-après, à notre connaissance, il est le seul fournisseur qui répond aux critères obligatoires énoncés à l'article 3 ci-dessus.

Si le Canada devait recevoir un énoncé des capacités d'un fournisseur qui contient suffisamment de renseignements pour indiquer qu'il satisfait aux exigences énoncées dans ce PAC, un processus concurrentiel sera déclenché avec une méthodologie d'évaluation technique et financière des offres proposées par les soumissionnaires potentiels.

**8. Exception(s) au Règlement sur les marchés de l'État**

L'exception suivante (ou les exceptions suivantes) au *Règlement sur les marchés de l'État* est (sont) invoquée(s) pour cet achat : paragraphe 6d) - « une seule personne est capable d'exécuter le marché ».

Le fournisseur proposé, **Metals Focus**, est le seul fournisseur qui répond aux critères obligatoires énoncés à l'article 3 ci-dessus.

**ADVANCE CONTRACT AWARD NOTICE (ACAN)/**  
**PRÉAVIS D'ADJUDICATION DE CONTRATS (PAC)**

**9. Titre de propriété intellectuelle**

- o Le titre de propriété intellectuelle découlant du contrat proposé reviendra à l'entrepreneur.

**10. Période du contrat proposé ou date de livraison**

- o du 4 janvier 2024 au 3 janvier 2025 pour la période initiale du contrat
- o du 4 janvier 2025 au 3 janvier 2026 pour la deuxième année (facultatif) ; et
- o du 4 janvier 2026 au 3 janvier 2027 pour la troisième année (facultatif).

**11. Coût estimatif du contrat proposé**

La valeur estimée du contrat, y compris toute option, est de x \$ 89,000.00 (TPS/TVH en sus).

**12. Nom et adresse du fournisseur sélectionné à l'avance**

Metals Focus Ltd  
Sixième étage, Abbey House  
74/76 rue St John, London, EC1M 4DT  
Tel: +44 20 3301 6519

**13. Droit des fournisseurs de présenter un énoncé des capacités.**

Les fournisseurs qui estiment être pleinement qualifiés et prêts à fournir les biens, les services ou des services de construction décrits dans ce PAC peuvent présenter par écrit un énoncé des capacités à la personne-ressource dont le nom figure dans cet avis d'ici la date de clôture, laquelle est aussi précisée dans cet avis. L'énoncé de capacités doit clairement démontrer que le fournisseur satisfait aux exigences publiées.

**14. Date de clôture pour la présentation des énoncés des capacités**

La date et l'heure de clôture pour l'acceptation d'énoncés des capacités sont le 25 octobre 2023 à 14 h (HE).

**15. Demande de renseignements et présentation des énoncés des capacités**

Les demandes de renseignements et les énoncés des capacités doivent être présentés à :

nom: Jinping Wei  
titre: agent d'approvisionnement  
organisation: Ressources naturelles Canada  
adresse: 580 rue Booth  
Ottawa, ON  
K1A 0E4  
téléphone: 343-541-7931  
courriel: [jinping.wei@nrcan-rncan.gc.ca](mailto:jinping.wei@nrcan-rncan.gc.ca)